
SINTEZA, NSVS 

Zadeva: Zapisnik 67. redne seje PS SINTEZE-KCD in NSVS 

Seja je potekala preko elektronskih povezav v torek, 14. maja med 17. in 18.30 

uro po naslednjem dnevnem redu: 

1. Aktivnosti v zvezi z evropskimi volitvami in referendumi; 

2. Pokrajine; 

3. Posvet  o zdravstvu; 

4. Razno 

   Ad 1) Aktivnosti v zvezi z evropskimi volitvami in referendumi: 

1.1. Potrjen je bil predlog našega stališča do teh vprašanj, podan v pisni obliki 

(Pintar). Dogovorjeno je bilo, da se osnutek, ki so ga prejeli člani za to 

sejo, še enkrat pregleda, po potrebi dopolni (Pintar) in pošlje vladi, 

obema predsednicama, medijem in našim članom oz. simpatizerjem; 

1.2. GL se obvesti (Marc), da podpiramo njihove »terenske akcije« in da smo 

v skladu z našimi omejenimi možnostmi pripravljeni v njih sodelovati, 

zato prosimo za njihov razpored oz. urnik in scenarij; 

1.3. Člani bodo v času volilne kampanje poskušali objaviti več prispevkov s 

pojasnili, zakaj je potrebno sodelovati na volitvah in glasovati ZA na 

referendumu o uvedbi preferenčnega glasu; 

1.4. Vlado P. bo poskušal realizirati dogovorjen pogovor o teh vprašanjih na 

TV MB, prav tako pa bomo po možnosti sodelovali v drugih TV 

pogovorih. 

Ad 2) Pokrajine: 

Prisotni so bili seznanjeni, da je svoj prispevek za zbornik o pokrajinah, ki ga 

pripravlja C. Ribičič na podlagi februarskega posveta, pripravil tudi T. Peršak. K 

temu prispevku je prišlo tudi nekaj komentarjev, ob tem pa se je razvila širša 

razprava. V njej se je pokazalo, da so člani enotni glede temeljnih izhodišč za 

oblikovanje pokrajin (da mora oblikovanje pokrajin zagotoviti tudi pomembno 

decentralizacijo upravljanja države, da morajo biti pokrajine kadrovsko in 

gospodarsko  sposobne zagotavljati trajnosten razvoj in izboljševanje kvalitete 

življenja, da moramo pri njihovem oblikovanju zasledovati zgodovinske in etnične 



procese nastajanja entitet, itd.), zato mora biti število pokrajin močno omejeno (na 

največ 6 – 8). Hkrati pa je jasno, da dosedanja razprava še ni pripeljala do 

poenotenja v konkretnih vprašanjih oz. do zarisa pokrajin in njihovih 

razmejitev. Seveda je to predvsem naloga geografskih in drugih strokovnjakov. 

V razpravi je bilo hkrati ugotovljeno, da v tem procesu oblikovanja pokrajin 

vedno znova prihaja do zastojev, ki jih povzroča predvsem politika (vlada in DZ 

oz. politične stranke). Zato smo se dogovorili, da s pismom predsedniku US 

poskušamo prebroditi to nasprotovanje politike oz. pravno praznino, ki je 

nastala, ker vlada in DZ ne izvedeta zakonske obveznosti, k čemur jo je zavezalo 

US. Pismo pripravita C. Ribičič in E. M. Pintar v roku enega tedna. 

Ad 3) Posvet  o zdravstvu: 

V dogovoru s predsednikom »Kluba poslancev '90« bo v četrtek, 16. 5. ob 18. 

uri potekala video-konferenca  o problemih zdravstva. Na njej bodo sodelovali 

po 4 predstavniki z vsake strani (z naše P. Glavič, A. Cetinski, E. M. Pintar in M. 

Marc), omogočen pa bo tudi vklop ostalim zainteresiranim. Cilj te konference 

je prispevati k eventualnim dopolnitvam sicer že zdaj odlično pripravljenega 

gradiva. 

Ad 4) Razno: 

Pod to točko ni bilo dodatne razprave. 

Zapisnik pripravil E. M. Pintar 


